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برای فرماندهٔ بدون مرزی که از مزارش هم هراس دارند؛برای فرماندهٔ بدون مرزی که از مزارش هم هراس دارند؛

 »دنیای هوادار« فاجعهٔ ملی کرمان را 
 تسلیت گفته و هرگونه ترور و عمل تروریستی
 و بانیان آن را محکوم  می کند

 



روزنامه

22
داســتان جلد

رویداد
یـــاد و خاطـــره شهـــدا، به  ویـــژه شهیـــدان؛ ســـتوانیکم »رضـــا مـــداح«، 
ســـتوانیکم »محمـــد پورشـــیخ علـــی« و ســـرهنگ دوم »مهـــدی علـــوی« 
تروریســـی حادثـــه  در  کـــه   کشـــور  انتظـــامی  نیـــروی  شهیـــد   ســـه 
 13 دی 1402 شهر کرمان به مقام شامخ شهادت نائل گشتند، گرامی باد.

شماره 1470 -پنجشنبه  14 دی 1402

 

کوتاه

در پی حادثه تروریستی کرمان؛ 
عزای عمومی در سراسر کشور 

اعلام شد
در پی شهادت و مجروحیت ده ها تن از هموطنان 
در  را  امروز  دولت  کرمان،  در  تروریستی  در جنایت 
گزارش  کرد.به  اعلام  عمومی  عزای  کشور  سراسر 
روز  عصر  تروریستی  جنایت  پی  در  هوادار؛  دنیای 
چهارشنبه در گلزار شهدای کرمان، دولت جمهوری 
حادثه  این  شدید  محکومیت  ضمن  ایران  اسلامی 
تروریستی و با تسلیت شهادت جمعی از هم وطنان 
عزیز و آرزوی شفای عاجل برای مجروحان این اقدام 
کشور  سراسر  در  را  پنجشنبه  روز  تروریستی،  کور 
عزای عمومی اعلام کرد.بعد از ظهر چهارشنبه حوالی 
ساعت ۱۵ و در جریان برگزاری مراسم سالگرد شهادت 
شهید سلیمانی، دو انفجار در مسیر منتهی به گلزار 
شهدای کرمان رخ داد که براساس اعلام منابع رسمی 
بیش از ۱۰۰ نفر مجروح و حدود ۱۰۰ نفر شهید شدند.

دفتر رئیس جمهور اعلام کرد
لغو سفر رئیس جمهور به ترکیه 
در پی حادثه تروریستی کرمان 

تغییر  از  جمهور  رئیس  دفتر  سیاسی  معاون 
برنامه سفر آیت  الله رئیسی به ترکیه در پی حادثه 
جمشیدی،  محمد  داد.  خبر  کرمان  تروریستی 
معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور، ضمن قدردانی 
پی  در  کرد:  اعلام  ترکیه  جمهور  رئیس  دعوت  از 
حادثه تروریستی کرمان که به شهادت شمار زیادی 
از هموطنان مان منجر شد، رئیس جمهور برای آنکه 
شخصا به پیگیری این موضوع بپردازد، سفر خود 
را به ترکیه لغو و این سفر در زمان مناسب دیگری 
انجام خواهد شد.پیش از این دفتر رئیس جمهور 
پنجشنبه  روز  رئیسی  آیت الله  که  بود  کرده  اعلام 
در رأس هیئت عالی رتبه سیاسی و اقتصادی عازم 

آنکارا پایتخت ترکیه خواهد شد.

 واردات برنج خارجی
 همچنان ممنوع است

از  حمایت  بر  تأکید  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
که  زمانی  تا  افزود:  کشاورزان،  تولیدی  محصولات 
برنج کشاورزان داخلی در انبارها موجود و ذخیره شده 
است، همچنان از ثبت سفارش و واردات این محصول 
جلوگیری شود.به گزارش دنیای هوادار؛ »محمد مخبر« 
در جلسه بررسی مسائل برنج و شالیکاران استان های 
و  کشاورزی  جهاد  وزیر  حضور  با  که  کشور  شمالی 
استانداران مازندران، گیلان و گلستان برگزار شد، اظهار 
کرد: پس از خرید برنج کشاورزان استان های شمالی، 
از  نماینده  یک  حضور  با  کارگروهی  سریع تر  چه  هر 
استانداران شمالی کشور برای بررسی وضعیت تولید 
برنج و نیاز مصرف سرانه داخلی و برنامه ریزی آتی در 
خصوص این محصول تشکیل شود.معاون اول رئیس 
محصولات  از  حمایت  بر  تأکید  با  همچنین  جمهور 
تولیدی کشاورزان استان های شمالی کشور، افزود: تا 
زمانی که برنج کشاورزان داخلی در انبارها موجود و 
ذخیره شده است، همچنان از ثبت سفارش و واردات 

این محصول جلوگیری شود.

واکنش رئیس سازمان برنامه و بودجه 
به احتمال افزایش قیمت سوخت

شایعاتی  درباره  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
حامل های  قیمت  افزایش  احتمال  پیرامون  که 
انرژی در سال آینده مطرح شده است، توضیحاتی 
داد.»داوود منظور« در واکنش به شایعاتی که درباره 
انرژی در سال  افزایش قیمت حامل های  احتمال 
آینده مطرح می شود، گفت: موضوع قیمت بنزین 
باید در یک سطح قانونگذاری تصمیم گیری شود 

و شورای سران قوا برای مسائل اضطراری است.

برای فرماندهٔ بدون مرزی که از مزارش هم هراس دارند؛

مظهر مقاومت، سردار دلها…
در  ابراهیمی  نادر 
های  جاده  بر  کتاب 
آبی سرخ نوشته است؛ »ما حسین )علیه السلام( را 
دوست داریم به خاطر آنکه با نام او، عطر نجابت 
در فضا پراکنده می شود؛ عطر ایمان، عطر مقاومت 
در برابر ظلم از این سو تا آن سوی جهان، از زمین 

تا ستارگان...«
پاسدار لشکر سیدالشهداء که باشی اسم لشکری 
ثارالله)ع(  نام  به  هم  را  کنی  می  اندازی  راه  که 
نامگذاری می کنی، عاشق فرزند فاطمه که باشی، 
در دفاع مقدس با جانبازی از ناحیه دست علمدار 
نبردهای محور مقاومت  می شوی و در کشاکش 

علمدار سیدعلی! 
علمداری که با اقتدارش عطر مقاومت را در برابر 

ظلم از این سو تا آن سوی جهان گسترانید.
آنقدر که وقتی شهید شد از شمال آمریکا تا آن 
سوی هندوستان برایش مجلس گرفتند. اویی که 

سربازی بی مرز بود.
فرمانده ای بدون مرز که او را شهید قدس نامیدند.
آنکه فرزندان نسلِ ما روی  از  بالاتر  و چه شرفی 
پله های مسجد الاقصی خواهند نشست! به برکتِ 
خونِ حاج قاسم سلیمانی. آن روز از ته دل لبخند 
به لب می آوریم. آن روز از بلندگوهای بیت المقدس 
صدای آوینی بلند می شود که یادتان هست گفته 
بودیم راه قدس از کربلا می گذرد؟ و از شارعِ حاج 
دیوارهای  تمام  و  گذریم  می  متوسلیان  احمد 

را کتیبه های حسینِ  فاطمه  آنجا  سنگیِ قدیمیِ 
پر می کند! سر هر کـوچه موکب می زنیم و چای 
عــراقی می دهیم! و آب و جـــارو می کنیم که 

صاحب الــزمان از راه برســد. و جــان را،  درست 
 پای همین پله ها، به فـــدای قــدمش می کنیم،  

ان شاالله تعالی…

 ۱۹ واردات  گفت:  اقتصاد  وزیر 
نشان  امسال  تن طلا طی ۹ ماهه 
از روش های  استفاده  که  می دهد 
و  ارزی  انتقالات  حوزه  در  متعدد 
و  شده  واقع  مؤثر  گرانبها  فلزات 
تجارت  رسمی  جریان  به  اعتماد 
کشور برگشته است.به گزارش دنیای 
هوادار؛ »سید احسان خاندوزی« در 
مورد برنامه های تشویقی برای جذب 
سرمایه گذار خارجی در کشور اظهار 
کرد: مجموعاً تدابیری که برای ایجاد اعتماد به سرمایه گذار خارجی به ویژه 
کشورهای همسایه که ما با آنها ساده تر و کم هزینه تر امکان انتقالات پولی، 
مالی و ارزی داریم فراهم شده و این تسهیلات کم سابقه است. برای سرمایه 
گذاری بالاتر از ۱۰۰ هزار دلار به بالا تمام مزیت ها را از جمله اقامت و غیره را 
در قانون لحاظ کردیم.وی افزود: امکان اینکه سرمایه گذاران بتوانند از طریق 
نرخ های ارز بالاتری، تسویه و بازگشت سرمایه گذاری خارجی خود را انجام 
دهند توسط بانک مرکزی انجام شده تا بتوان از روش های متعدد نقل و انتقال 
همانند طلا و فلزات گرانبها استفاده شود.خاندوزی تصریح کرد: خبری که از 
جهت اثربخش بودن این موضوع دارم این است که طبق آمار گمرک ایران در ۹ 
ماه سال ۱۴۰۲ بیش از ۱۹ تن طلا به صورت رسمی وارد کشور شده که این عدد 
در ۹ ماه سال قبل عددی نزدیک به صفر و بسیار کم بوده و نشان می دهد که 
تسهیلات در حوزه انتقالات ارزی و فلزات گرانبها به ویژه با کشورهای همسایه 
که در قانون پیش بینی شده و دولت آن را مصوب کرده است مؤثر بوده و 

اعتماد به جریان رسمی تجارت به کشور برگشته است.

وزیر اقتصاد تشریح کرد؛ 

 چرا ۱۹ تن طلا 
به کشور وارد شد؟

سخنگوی ستاد انتخابات کشور 
داوطلب   ۵۱۰ نام نویسی  از 
انتخابات ششمین دوره مجلس 
خبرگان خبر داد و گفت: نتایج 
احراز صلاحیت این افراد چهارم 
نگهبان  از سوی شورای  بهمن 

اعلام می شود.
هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
ثبت نام  از  اسلامی«  »محسن 
۵۱۰ نفر در انتخابات ششمین 
ثبت نام  گفت: صلاحیت  و  داد  خبر  رهبری  خبرگان  مجلس  دوره 
ستاد  است.سخنگوی  بررسی  حال  در  نگهبان  شورای  در  کنندگان 
انتخابات کشور اضافه کرد: نتایج احراز صلاحیت متقاضیان نامزدی 
انتخابات دوره ششم مجلس خبرگان رهبری،  ۴ بهمن توسط شورای 
زمان  را  دی   ۱۴ تا  آبان   ۲۵ همچنین  می شود.وی  اعلام  نگهبان 
بررسی صلاحیت ها در هیات های نظارت اعلام کرد و گفت: پاسخ 
استعلامات و احراز صلاحیت ها روز پنجشنبه ۱۴ دی به وزارت کشور 
ابلاغ خواهد شد و به محض دریافت، آن را از طریق فرمانداری ها به 
همه داوطلبان چه آنهایی که تأیید شدند یا نشدند اعلام خواهیم 
کرد؛ تصور می کنم اعلام نتایج در روز جمعه ۱۵ دی خواهد بود.

احراز  یا  و  تأیید  آنها  داوطلبانی که صلاحیت  کرد:  اضافه  اسلامی 
نشده، به مدت ۳ روز از ۱۷ تا ۱۹ دی برای اعتراض فرصت دارند و 
براساس جدول زمان بندی، این اعتراضات توسط شورای نگهبان به 

مدت یک ماه خواهد بود تا ۱۹ بهمن بررسی مجدد خواهد شد.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور :

نتایج بررســی صلاحیت داوطلبان 
انتخابات خبرگان ۴ بهمن اعلام می شــود

وزیر کشور: جنایتکاران منتظر 
پاسخ کوبنده و مقتدرانه باشند

وزیر کشور گفت: افرادی که جنایت تروریستی در کرمان 
را رقم زدند منتظر پاسخ کوبنده و مقتدرانه دستگاه های 

امنیتی، نظامی و انتظامی ایران باشند.
به گزارش دنیای هوادار از مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور، 
دکتر »احمد وحیدی« اظهار کرد: ساعت ۱۵ روز چهارشنبه 
13 دیماه ، نخستین انفجار رخ می دهد و هنگامی که باقی 
زائران به کمک مصدومان می آیند، انفجار دوم در ساعت 
۱۵:۲۰ رخ می دهد و تعدادی دیگر از افراد در حادثه دوم 

دچار حادثه می شوند.وی افزود: هم اکنون وضعیت کرمان 
و  انتظامی  نیروهای  کنترل  در  و همه چیز  است  عادی 
امنیتی است و آرامش برقرار است.رئیس شورای امنیت 
کشور اظهار کرد: این توطئه جدید ادامه همان توطئه هایی 
بود که این افراد مدت ها به دنبال آن بودند و در مراسم 
مختلف سعی در رسیدن به اعمال شوم خود بودند.وحیدی 
پاسخ  منتظر  زدند  رقم  را  جنایات  این  که  افرادی  گفت: 
کوبنده و مقتدرانه دستگاه های امنیتی، نظامی و انتظامی 
ایران باشند و سیلی محکمی خواهند خورد.وی گفت: این 
جنایت علیه افرادی شد که به دنبال عشق خود و اسطوره 
مقاومت، سردار دل ها و کسی که حماسه ملی آفرید و نماد 
قدرت ملی یعنی حاج قاسم بودند.وزیر کشور ادامه داد: 

تروریست ها که در برابر ضرباتی کوبنده نیروهای امنیتی 
و انتظامی ایران عاجز هستند، به کشتن کودکان، زنان و 
کسانی که هیچ گناهی جز عشق به بهترین مجاهدشان 
نداشتند، روی آوردند.وحیدی بیان کرد: علت و نحوه انفجار 
از طریق  در حال بررسی است و هنگامی که قطعی شد 
مقامات مسئول به استحضار مردم  می رسد. اوضاع تحت 
کنترل است و مردم به شایعات و عملیات روانی دشمن 
توجه نکنند.عصر روز چهارشنبه صدای مهیب یک انفجار 
در یکی از محورهای منتهی به گلزار شهدای کرمان شنیده 
شد؛ انفجار اول ۷۰۰ متری مزار شهید سلیمانی و انفجار 
دوم در یک کیلومتری مزار بوده و خارج از مسیر زائران و 

مسیرهای بازرسی بوده است.

مهرداد تیموری
مدیرمسئول
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جامعه
شد وصول  اعلام  پاک  هوای  قانون  نشدن  اجرا  علت  مورد  در  نفت  وزیر  از  سؤال 

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی از اعلام وصول سؤال از وزیر نفت در مورد علت اجرا نشدن قانون هوای پاک خبر 
داد.» مجتبی یوسفی« موارد اعلام وصول شده را قرائت کرد که بر اساس آن سؤال ملی روح الله متفکر آزاد نماینده مردم تبریز 
شماره 1470 -پنجشنبه  14 دی 1402در مجلس از وزیر نفت در مورد علت بهینه سازی نشدن، مازوت تولیدی و اجرا نشدن قانون هوای پاک اعلام وصول شد.

شورای  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
به پیشرفت های علمی  با توجه  تأکید کرد:  اسلامی 
هوایی  و  آب  مداخلات  منکر  امروز  نمی توان  بشر 
به  بی بارشی   یا  بارشی  کم  پدیده  اینکه  اما  بشویم؛ 
و  پژوهشی  کار  نیازمند  خیر  یا  می گردد  باز  هارپ 

مستندات علمی است.
به گزارش دنیای هوادار؛ »سمیه رفیعی« با اشاره به 
اینکه اثرپذیری کشور از هارپ و یا تهدیدات آب و 
هوایی نیاز به داده های علمی دارد، بیان کرد: مسئله 
انواع  به  بشر  دسترسی  به  توجه  با  که  اینجاست 
تکنولوژی و دانش هایی که این روزها رسانه ها به آن 
می پردازند، نمی توانیم منکر خیلی از مداخلات بشویم. 
در طی سال های گذشته نیز موارد زیادی را به هارپ 
نسبت دادند؛ از سونامی که در ژاپن رخ داد تا سایر 
مسائل دیگری. اما اگر ما بخواهیم صحبت کنیم که 
آیا دقیقا مشکل کم بارشی یا بی بارشی ما به هارپ 
باز می گردد یا خیر، باید حتما مستندات و استدلال 
علمی داشته باشیم؛ یعنی ما پژوهشی را انجام داده 
باشیم و بر اساس آن پژوهش بخواهیم این موضوع 

را اثبات کنیم.
دست ما از پژوهش های تغییرات اقلیمی خالی است

وی در ادامه اظهار کرد: گلایه بنده از دستگاه ها این 
است که چرا در طول همه این سال هایی که کشور 
با پدیده های اقلیمی نادر مواجه بوده است، در حوزه 
پژوهش گامی برداشته نشده است. امسال مکرر در 
سال  چهارمین  امسال  که  می شود  اعلام  ها  رسانه 
از  راحتی  به  را  خشکسالی کشور است. ما سه سال 
دلایل  که  نداریم  علمی  یافته  هنوز  و  دادیم  دست 
متعدد این وضعیت چیست. در خصوص پدیده  بی 

بارشی می توان هزار و یک دلیل متقن علمی آورد.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: اینکه دقیقا این پدیده را به چه چیزی باید نسبت 
چقدر  خود  پیرامون  کشورهای  با  ما  شرایط  و  داد 
می تواند متفاوت باشد نیازمند کار علمی و پژوهشی 
است. با اینکه زمان زیادی را از دست داده ایم هنوز 
این  در  دقیق علمی  و  کار عمیق  به  ما  نیست.  دیر 

حوزه نیاز داریم. اساتید دانشگاهی فارغ از نظرات و 
مواضع سیاسی، نظر علمی ارائه می کنند. اکنون نیاز 
داریم از نظر این اساتید استفاده کنیم. ما به زودی در 
کمیسیون کشاورزی جلسه ای پیرامون این موضوع 

با اساتید حوزه هواشناسی و اقلیم خواهیم داشت.
نیازمند یک برنامه جامع در حوزه تغییرات اقلیمی هستیم

وی در ادامه تأکید کرد: بحث تغییرات اقلیمی خود 
می تواند یک عامل بزرگ و مهم برای وضعیت این 
سال های کشور باشد. تغییرات اقلیمی  می تواند در 
تمامی ساحت های حکمرانی در کشور اثرگذار باشد. 
اما ما تا به حال یک برنامه جامع در خصوص تغییرات 
اقلیمی نداشتیم. در تابستانی که گذشت ما شاهد بالا 
رفتن بیش از حد اشعه ماورای بنفش بودیم. یکی از  
دلایلی که باعث می شود که اشعه ماورای بنفش بالا 
برود پدیده بی ابری است. این وضعیت روی سلامتی 
مردم مستقیما اثر می گذارد و جالب است تا زمانی 
که فراکسیون محیط زیست مجلس به این موضوع 
ورود نکرد هیچ دستگاهی در این خصوص به مردم 

هشدار نداد.

وی افزود: یکی از دلایل افزایش اشعه ماورای بنفش 
قالب یک  در  باید  این مسائل  است.  بی ابری  پدیده 
برنامه  در  مجلس  امسال  شود.  بررسی  جامع  برنامه 
هفتم دولت را مکلف کرد تا برنامه ملی سازگاری با 
تغییرات اقلیمی را هرچه زودتر تدوین کند. امیدوار 
تأیید  را  موضوع  این  نیز  نگهبان  شورای  هستیم 
کند. از سوی دیگر دستگاه های پایه ای ما در تأمین 
توجه  مورد  بودجه  در  این حوزه، خیلی  در  اطلاعات 

قرار نمی گیرند.
کمبود  از  که  است  سال ها  ما  هواشناسی  سازمان   
آمد  بودجه امسال پیشنهادی  بودجه رنج می برد. در 
که درآمد سازمان هواشناسی را به خودش باز گردانید 
تا بتواند تجهیزات خود را به روز کند. یعنی رادارهای 
خود را گسترش دهد. تقریبا بیش از نصف رادارهایی 
که این سازمان نیاز دارد، خلأ دارد. این توجه صورت 
نمی گیرد. متأسفانه سازمان زمین شناسی، سازمان 
ضعیف  دست  این  از  سازمان هایی  و  هواشناسی 
نگهداشته می شوند. با توجه به شرایط اقلیمی کشور 

حتما باید به این حوزه توجه شود.

روزنه

دادستان کل کشور دستور داد؛
رسیدگی فوری و شناسایی عاملین 

انفجار در گلزار شهدای کرمان
دادستان  با  تلفنی  تماس  در  کشور  کل  دادستان 
عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان دستور رسیدگی 
فوری و شناسایی عاملین حادثه تروریستی در گلزار 

شهدای کرمان را صادر کرد.
به گزارش دنیای هوادار؛ در پی عملیات تروریستی 
منجر  که  کرمان  شهدای  گلزار  در  گرفته  صورت 
از هموطنان  تعدادی  و مجروح شدن  به شهادت 
شد حجت الاسلام والمسلمین موحدی در تماس 
استان  انقلاب مرکز  و  دادستان عمومی  با  تلفنی 
حادثه  جزئیات  از  اطلاع  کسب  ضمن  کرمان 
این  عاملین  شناسایی  و  فوری  رسیدگی  دستور 
جنایت را صادر کرد.در این گفت وگو حجت الاسلام 
جمعی  شهادت  تسلیت  با  موحدی  والمسلمین 
سلامتی  آرزوی  و  کرمان  شهدای  گلزار  زائران  از 
برای مجروحان حادثه، به مهدی بخشی دادستان 
عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان دستور داد با 
کمک تمامی دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی در 
کمترین زمان ضمن شناسایی مسببین و حامیان 
و  قاطع  برخورد  آن ها  با  غم انگیز  جنایت  این 
عبرت آموز صورت گیرد.حجت الاسلام والمسلمین 
و  ضعف  نشانه  را  تروریستی  اقدام  این  موحدی 
ناتوانی و شکست های پی در پی دشمنان کوردل 
ایران اسلامی دانست و گفت: استکبار جهانی به 
و  از سقوط  به حدی  اسرائیل  آمریکا و  سرکردگی 
انزوا رسیده است که حتی از زائران شهید سرافراز 
افزود:  دارد.وی  هراس  نیز  سلیمانی  قاسم  حاج 
دشمنان ایران عزیزمان بدانند که ملت شهیدپرور 
در  مقاومت  جریان  اصلی  حامی  همچنان  ایران 
منطقه بوده و انتقام سختی را از عاملان و حامیان 

این اقدام تروریستی بزدلانه خواهد گرفت.

توضیح رئیس سازمان هواپیمایی کشوری 
درباره تعلیق پروازهای حج:

 منتظر صدور مجوز
 از سوی عربستان هستیم

علت  درباره  کشوری  هواپیمایی  سازمان  رئیس 
گفت:  مفرده  عمره  پروازهای  افتادن  تعویق  به 
موضوع مالی مطرح نیست و بلافاصله بعد از اینکه 
جمهوری  هواپیمایی  کند،  صادر  مجوز  عربستان 

اسلامی ایران پروازهایش را آغاز می کند.
به گزارش دنیای هوادار؛ عملیات اعزام زائران ایرانی 
به عمره، قرار بود پس از ۹ سال وقفه از ۱۳ دی آغاز 
شود، اما صبح امروز اعلام شد به دلیل عدم دریافت 
جمهوری  هواپیمای  ورود  برای  لازم  نهایی  مجوز 
اسلامی ایران به کشور عربستان و فرودگاه جده، 

این پروازها تعلیق شده است.
در این راستا محمد محمدی بخش -رئیس سازمان 
هواپیمایی کشوری- درباره علت به تعویق افتادن 
پروازهای عمره مفرده به ایسنا توضیح داد: همانطور 
اسلامی  از سوی شرکت هواپیمایی جمهوری  که 
ایران هم اعلام شد، در حال رایزنی و پیگیری برای 
این موضوع هستند.او در پاسخ به این شائبه که 
مطرح شده شرکت هواپیمایی معراج که قرار بوده 
در کنار ایران ایر، روزانه پرواز داشته باشد و به دلیل 
عدم دریافت مجوز این ایرلاین پروازها به عربستان 
معراج  پروازهای  هنوز  کرد:  اظهار  شده،  تعلیق 
شروع نشده است و بعد از تعیین تکلیف پروازهای 
هواپیمای جمهوری اسلامی ایران، بقیه شرکت ها 

از جمله معراج هم در دستور کار قرار می گیرند.
معاون وزیر راه و شهرسازی همچنین در پاسخ به 
اینکه آیا بدهی ایرلاین هما به عربستان منجر به 
عدم دریافت مجوز برای ورود به این کشور شده، 
روال  نیست؛ یک  مالی مطرح  کرد: موضوع  بیان 
معمول بین ایرلاین ها و کشور مقصد وجود دارد 
اکنون  مالی  و مسائل  است  پیگیری  در حال  که 

مطرح نیست.

علم  گفت:  کشور  هواشناسی  سازمان  رئیس 
بر پایه تحقیق است اما شبه علم بر پایه تبلیغ 
برای  جدی  خطری  رسانه ها  به  آن  ورود  و 

تصمیم گیری هاست.
تاج بخش«  »سحر  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
مسلمان در اختتامیه نهمین جشنواره پژوهشگران 

و محققان برتر سازمان جغرافیایی نیروهای مسلح 
که در سازمان هواشناسی برگزار شد، اظهارکرد: به 
فرمایش مقام معظم رهبری موضوع علم و تسلط 
به علم به عنوان یکی از قوی ترین ابزارهایی است 

که ما را در مقابل هر دشمنی موفق  می کند.
وی افزود: پژوهش و تحقیق یکی از اصلی ترین 
و  است  علم  به  دستیابی  و  دانش  مولفه های 
تحقق  در  تدبر  و  تعقل  تفکر،  مهم  عامل  سه 

آن موثر است.
رئیس سازمان هواشناسی کشور ادامه داد: علم 
یک نوع مطالعه ساختاری است که از ابزارهایی 
مثل مشاهدات، تجربیات، آزمایش ها و تحلیل ها 
استفاده می کند و بر پایه تحقیق است اما شبه 

علم بر پایه تبلیغ حاصل می شود.
علم  شبه  وقتی  داد:  ادامه  مسلمان  بخش  تاج 
وارد رسانه می شود یعنی جایی که یک جامعه 
هدف بسیار وسیعی دارد که همه آنها هم طبیعتا 
متخصص  نیستند و چون ساده بیان می شود، 
جذابیت دارد. شاید بدترین نتایجی که شبه علم 
می تواند داشته باشد ارائه راه حل های اشتباه به 
تصمیم گیران کشورها است. این موضوع گاهی 
هزینه های سنگینی بر کشورها، جوامع و ملت ها 

وارد می کند.

رئیس سازمان هواشناسی کشور ادامه داد: به طور 
قطع در جوامع فرهیخته تفاوت بین علم و شبهه 
علم محسوس است و وارد باورهایشان نمی شود 

اما در بسیاری از جاها اینگونه نیست.
جغرافیایی  سازمان  پژوهشگران  به  خطاب  وی 
جوامع  عنوان  به  ما  گفت:  مسلح  نیروهای 
متخصص در حوزه تحت فعالیت خود موظف به 
اطلاع رسانی و آگاهی بخشی به جامعه ای هستیم 

که در این حوزه متخصص نیستند.
رئیس سازمان هواشناسی کشور افزود: امیدوارم 
تا  هدایت شود  به همین سمت  نیز  ما  جامعه 
مذهبی،  اعتقادات  وارد  راهی  هیچ  از  دشمن 
اینکه  اجتماعی، فرهنگی و علمی مردم نشوند. 
موضوع علم و دانش، قدرتمندترین ابزار است از 
با هیچ  گاه  همین جا نشات می گیرد که هیچ 

وسیله ای نمی توان جلوی آن را گرفت.
هواشناسی  سازمان  عمومی  روابط  گزارش  به 
کشور، تاج بخش مسلمان در پایان گفت: داستان 
علم بهتر است یا ثروت از همین موضوع ریشه 
نفوذی  و  است  ناگسستنی  آنچه  که  می گیرد 
و  علم  با  است.  علم  شود،  آن  به  تواند  نمی 
بهترین مسیر حرکت کرد که  دانش می توان در 

اصلی ترین مولفه آن نیز پژوهش است.

رئیس سازمان هواشناسی کشور:

ورود شبه علم به رسانه ها خطری جدی برای تصمیم گیری هاست

رئیس فراسیون محیط زیست مجلس:

نمی توانیم منکر مداخلات آب و هوایی بشویم

سازمان هواشناسی ما سال ها است 
که از کمبود بودجه رنج می برد. 
در بودجه امسال پیشنهادی آمد 
که درآمد سازمان هواشناسی را 
به خودش باز گردانید تا بتواند 

تجهیزات خود را به روز کند. یعنی 
رادارهای خود را گسترش دهد. 

تقریبا بیش از نصف رادارهایی که 
این سازمان نیاز دارد، خلأ دارد. این 

توجه صورت نمی گیرد
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مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
تشریح کرد

 تأثیر طرح های آبخیزداری
 در کاهش بلایای طبیعی البرز

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری البرز گفت: ۱۴۷ 
اخیر  سال های  طی  آب  روان  مترمکعب  میلیون 
آبخیزداری به سفره های  با اجرای طرح های  تاکنون 
آب زیرزمینی این استان هدایت شده است.به گزارش 
اجرای  اینکه  بیان  با  بیات«  »اصغر  هوادار؛  دنیای 
طرح های آبخیزداری در کاهش بلایای طبیعی مانند 
حوضه های  محدوده  محلی  جوامع  امنیت  و  سیل 
آثار  امروز  افزود:  است،  بوده  تأثیرگذار  استان  آبریز 
طرح های آبخیزداری در کنترل رسوب و تأمین آب 
آثار مهم طرح های  از  است.وی گفت:  البرز مشهود 
و  سنگ  خشکه چینی  مانند  آبخیزداری  مکانیکی 
سازهای بتنی تجمیع روان آب ها در پشت این سازه ها 
است که به مرور آب ها به سفره های زیر زمینی تزریق 
می شود ضمن آنکه از جاری شدن سیلاب و تخریب 
خاک جلوگیری به عمل می آید.بیات افزود: عملیات 
آبخیزداری در البرز از سال ۱۳۹۰ تا سال ۱۴۰۱ در سطح 
۱۴۶ هزار و ۷۸۵ هکتار اجرا شده که با اجرای این 
طرح ها ضمن حفاظت از خاک، منابع آبی و کنترل 
را در پی  سیل زمینه تقویت سفره های زیر زمینی 
توانستیم  این مدت  در  داد:  ادامه  است.وی  داشته 
۷۴ میلیون مترمکعب آب از محل ذخایر زیر زمینی 
به  خاک  فرسایش  آنکه  ضمن  کنیم  برداشت  البرز 
میزان ۱.۳ میلیون تن و رسوب به میزان ۰.۶ میلیون 

مترمکعب کاهش داشته است.

ایران در آماده باش؛ 
 شیوع نوع جدید تب برفکی

 در عراق و ترکیه
مدیرکل دامپزشکی البرز با اشاره به شیوع نوع جدیدی 
از بیماری تب برفکی در کشورهای عراق و ترکیه از 
آماده باش ایران برای مقابله با این بیماری خبر داد.

به گزارش دنیای هوادار؛ دکتر »علیرضا رفیعی پور« 
در  گذشته  سال های  اپیدمی های  در  اینکه  بیان  با 
حوزه دام و طیور البرز تلاش های زیادی داشت و این 
نظارت های صورت  با  افزود:  کنترل شد،  بیماری ها 
گرفته طی دو سال گذشته گزارشی از بیماری تب 
برفکی نداشتیم ولی نوع جدیدی از این بیماری در 
کشورهای عراق و ترکیه شیوع پیدا کرده که اگر وارد 
به  ناپذیری  جبران  مخاطرات  می تواند  شود  کشور 
دنبال داشته باشد.وی افزود: به همه مسئولین آماده 
توجه  دامپزشکی  توصیه های  به  تا  می دهیم  باش 
کنند و از ورود این بیماری به کشور و خسارت به 
جمیعت دامی جلوگیری شود.وی در ادامه آماری از 
وضعیت واحدهای تحت نظارت دامپزشکی استان 
ارائه و خاطرنشان کرد: استان البرز در حوزه دامداری 
با تعداد ۴۴۲ واحد دامداری صنعتی با ظرفیت های 
داشته  را  نخست  رتبه های  همیشه  کشور  در  بالا 
است. همچنین وجود ۳۲۷ مرغداری در تولید تخم 
مرغ کشور، البرز را در جایگاهی ویژه قرار داده است. 
همچنین البرز در تولید آبزیان زینتی در رتبه اول تا 

سوم کشور قرار دارد.

 همزمان با چهارمین سالگرد 
شهادت سردار دلها انجام شد

 اجرای نهضت خدمت مؤمنانه 
در البرز

حسن  امام  سپاه  سازندگی  بسیج  سازمان  رئیس 
مجتبی )ع( استان البرز اعلام کرد: همزمان با چهارمین 
سالگرد شهادت سردار دلها، نهضت خدمت مومنانه »به 
یاد حاج قاسم« در کمک به اقشار کم برخوردار استان 
آغاز شد.سرهنگ پاسدار »محمد فلاحتکار« در اجرای 
این طرح، توزیع ۵۰ هزار سبد معیشتی آغاز شد ضمن 
اینکه ۱۰ نفر از زندانیان زن جرائم غیرعمد استان نیز با 

کمک خیران و جهادگران آزاد شدند.

صنعت

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان هشدار داد

فرونشست ۲۸ سانتیمتری زمین در برخی مناطق البرز
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای البرز با اشاره به گلایه 
برخی از وجود چاه در باغ ویلاهای استان، گفت: کل 
باغ ویلاهای استان حدود ۱۰ درصد از برداشت غیرمجاز 
آب را به خود اختصاص داده اند، اما برای اینکه در این 
بخش هم گلایه ای نباشد با تمرکز بر این بخش در 
شهرستان ساوجبلاغ هزار چاه را برای انسداد تا آخر 
سال تعیین تکلیف کردیم و تاکنون ۵۰۰ چاه بسته 

شده است.
به گزارش دنیای هوادار؛ »داوود نجفیان« در نشست 
خبری با اصحاب رسانه استان البرز که در شرکت آب 
منطقه ای البرز برگزار شد، با اشاره به اهمیت موضوع 
آب در سطح بین المللی و جهانی گفت: به عنوان نمونه 
کشور ترکیه بر اساس مصالح خود قوانین بین المللی 
پایین دست  از حق آبه کشورهای  و  گذاشته  کنار  را 
برداشت می کند که این باعث بروز مشکلاتی در این 

کشورها و حتی کشور ایران شده است.
روستاها هم دچار نزاع آب شده  اند

مناطقی  در  از حد جمعیت  بیش  بارگذاری  نجفیان 
که ظرفیت آن محدود است را یکی از عوامل ایجاد 
چالش در بخش آب عنوان کرد و افزود: اگر در طول 
سیاستگذاری  جمعیت  بحث  در  گذشته  سال های 
درستی صورت گرفته بود الان با مشکلات کمتری در 
بخش آب مواجه بودیم ولی متأسفانه این بارگذاری 
انجام شده و الان برای حداقل نیاز اولیه شرب ناچاریم 
آب شرب  زیست محیطی  تبعات  و  گزاف  هزینه  با 
مورد نیاز را تأمین کنیم.وی با بیان اینکه بخشی از 
آلودگی هوا که امروز با آن مواجه هستیم هم ناشی 
گفت:  است،  آب  بخش  غلط  سیاستگذاری های  از 
خشک شدن تالاب ها که نمونه آن در استان البرز هم 
وجود دارد از این نوع مشکلات است. این وضعیت 
تا جایی پیش رفته که احتمالًا شهرستان طالقان را 
هم با معضل آلودگی مواجه کند.مدیرعامل شرکت آب 
منطقه ای البرز افزود: در سال های گذشته برای تأمین 
آب شرب دغدغه ای وجود نداشت و به هر حال آب 
مورد نیاز این بخش تأمین می شد اما اکنون در بخش 

شرب هم با مشکل مواجه شده ایم.
ورودی آب به سد کرج نصف خروجی است

وی در خصوص میزان ورود آب به سد کرج و خروجی 
سد هم اعلام کرد: در حال حاضر به دلیل نبود بارش، 

میزان ورودی نصف میزان خروجی است و از ذخیره 
مخزن در حال برداشت هستیم. متأسفانه بارش برف 
این شرایط تداوم پیدا  اگر  بوده و  امسال استثنایی 
کند نگرانی بسیار جدی به وجود خواهد آمد و ناچار 

به تصمیمات سخت خواهیم بود.
دیگر به ساختمان های استخردار پایان کار داده نمی شود

این مسئول در ادامه با گلایه از میزان بالای مصرف 
آب در استان البرز، گفت: میانگین مصرف سرانه آب 
در روستاهای کشور ۱۴۰ لیتر در روز است؛ اما این رقم 
در استان البرز به دلیل وجود ویلاها و استخرهای این 
ویلاها ۴۰۰ لیتر است. به همین دلیل تصمیمی برای 
ویلاها گرفته شده که در بحث پروانه ساخت اگر در 
ساختمانی استخر وجود داشته باشد به آن ساختمان 

پایان کار داده نشود.

طی ۱۰ سال اخیر ۴۸۲۱ چاه غیرمجاز را پر کرده ایم
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای البرز با اشاره به گلایه 
برخی از وجود چاه در باغ ویلاهای استان، گفت: کل 
باغ ویلاهای استان حدود ۱۰ درصد از برداشت غیرمجاز 
آب را به خود اختصاص داده اند؛ اما برای اینکه در این 
بخش هم گلایه ای نباشد به با تمرکز بر این بخش در 
شهرستان ساوجبلاغ هزار چاه را برای انسداد تا آخر 
سال تعیین تکلیف کردیم و تاکنون ۵۰۰ چاه بسته 
شده است. در این بخش مجموعاً در کل استان ۷۶۰ 

چاه را پر کرده ایم.
نجفیان با اشاره به توقیف ۶۳ دستگاه حفاری چاه 
کنتور   ۴۶۱ و  هزار  دو  اخیر  سال های  طی  گفت: 
هوشمند هم بر روی چاه های مجاز استان نصب شده 

تا میزان برداشت کنترل شود.
اخیر  سال   ۱۰ در  کلی  طور  به  کرد:  تصریح  وی 
استان  سراسر  در  غیرمجاز  چاه   ۸۲۱ و  هزار  چهار 
البرز مسدود و با این کار از برداشت ۸۵ میلیون 
مترمکعب آب جلوگیری شده است اما همچنان 
ابراز  با  ادامه  در  داریم.وی  پیش  در  درازی  راه 
نگرانی درباره فرونشست در استان البرز، گفت: در 
برخی مناطق استان البرز تا ۲۸ سانتیمتر در سال 
کل  در  فرونشست  میانگین  و  داریم  فرونشست 

استان به پنج سانتیمتر می رسد.

در  البرز:  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
شرب  آب  تأمین  برای  گذشته  سال های 
آب  حال  هر  به  و  نداشت  وجود  دغدغه ای 
اکنون  اما  می شد  تأمین  بخش  این  نیاز  مورد 

در بخش شرب هم با مشکل مواجه شده ایم

بانوان  گفت:  البرز  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
همواره  اسلامی  ایران  تاریخ  مختلف  ادوار  در 
نقش آفرین و مؤثر بوده اند و در پست های مدیریتی 

خوش درخشیده اند.
در  عبداللهی«  »مجتبی  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
روز چهارشنبه ۱۳  که  تأثیر گذار  بانوان  ملی  کنگره 
با همت  و  البرز  استان  میزبانی  به  ماه ۱۴۰۲  دی 
اداره کل بانوان و خانواده استانداری البرز در سالن 
شد،  برگزار  کرج  فلاح  نژاد  شهیدان  همایش های 
به  را  زن  روز  و  زهرا)س(  فاطمه  حضرت  ولادت 

تمامی بانوان ایران اسلامی تبریک گفت. 
وی در ادامه به نقش بانوان در ادوار و گردنه های 
سخت تاریخی کشور، پیش و پس از پیروزی انقلاب 
گفت:  و  کرد  اشاره  و...  تحمیلی  جنگ  اسلامی، 
بی شک اگر ایثارگری ها، حمایت ها و جانفشانی های 
بانوان، شانه به شانه مردها نبود، اکنون به چنين 

افتخار و قدرتی دست نمی یافتیم.
عبداللهی افزود: بانوان ایرانی به تأسی از بانو فاطمه 
وقار  نجابت،  راسخ،  ایمان  با  همواره  زهرا)س(، 

با  اقتدار در عرصه های سخت و پیچیده مقابله  و 
دشمنان استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی، حضور 

مؤثر داشته اند.
وی گفت: حدود نیمی از جامعه را بانوان تشکیل 
می دهند و به طور قطع طبق بیانات مقام معظم 
مسئولیت های  و  جامعه  در  مدظله العالی  رهبری 

اجتماعی نقش یکسانی را با مردها دارند.
تأکید  با  انقلاب  فرزانه  رهبر  افزود:  البرز  استاندار 
بر ضرورت شایسته سالاری در پست های مدیریتی، 
مناصب  تصدی  برای  محدودیتی  را  جنسیت 
نمی دانند.وی گفت: بر این باور هستیم که بانوان 
کوشا،  بسیار  محوله،  وظایف  و  تعهدات  انجام  در 
به  نسبت  حساسیت  با  و  هستند  منظم  و  دقیق 

تحقق اهداف، ورود می کنند.
عبداللهی افزود: در انتخابات پیش رو نیز همچون 
گذشته شاهد خواهیم بود که بانوان ایران اسلامی 
دوره  دوازدهمین  انتخابات  در  شور  و  عقلانیت  با 
خبرگان  دوره  ششمین  و  اسلامی  شورای  مجلس 

رهبری حضور پررنگی را به رخ جهانیان بکشند.

بانوانهموارهدرپستهایمختلفمدیریتیخوشدرخشیدهاند
استاندار البرز در کنگره ملی بانوان تأثیر گذار:
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55
فرهنگ و رسانه

استانها
شد تصویب  ج  کر انقلاب  ورزشگاه  تکمیل  برای  اعتبار  ریال  میلیارد   800

»احمد افضلی« معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز در نشست بررسی آخرین روند پیشرفت پروژه ۶ هزار نفری انقلاب 
کرج افزود: گفت: ۸۰۰ میلیارد ریال اعتبار برای تکمیل ورزشگاه انقلاب کرج از محل اعتبارات سفر دوم رئیس جمهور به این استان 
تصویب شد. وی از مدیرکل ورزش و جوانان البرز خواست به طورمستمر روند تکمیل ورزشگاه انقلاب را پیگیری نماید تا دهه 
مبارک فجر امسال به بهره برداری برسد.
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رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای 
اسلامی شهر کرج گفت: در راستای ترویج فرهنگ ایثار 
و شهادت شورای شهر کرج از برگزاری جشنواره های 

رسانه ای ابوذر، فانوس و یوسف حمایت می کند.
به گزارش دنیای هوادار؛ حجت الاسلام و المسلمین 
»علیرضا سعیدی« در پنجاه و یکمین جلسه کمیسیون 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای اسلامی شهر کرج 
با  ارسالی شهرداری  نامه های  و  لوایح  بررسی  ضمن 
جشنواره های  برگزاری  برای  اعتبار  تأمین  بر  تأکید 
فرهنگی و هنری بیان کرد: شورای شهر برای تحقق 
تفکیک  به  را  شهرستان  نیازهای  فرهنگی،  عدالت 
بررسی و در قالب نقشه فرهنگی پیگیری خواهد کرد. 
وی به مشارکت در هشتمین جشنواره ابوذر اشاره کرد 
و افزود: اعضای شورای شهر کرج با درخواست مسئول 
مشارکت  بر  مبنی  البرز  استان  رسانه  بسیج  سازمان 
مدیریت شهری کرج در هشتمین جشنواره رسانه ای 
به عنوان  مذکور  جشنواره  اینکه  به  عنایت  با  ابوذر  
رویکرد  با  مؤمنانه  خبر  تولید  فرهنگ  ترویج  پویش 
ارتقاء سواد رسانهای و ایجاد زمینه رقابت سالم بین 

خبرنگاران است، موافقت کرد.
رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای 
اسلامی شهر کرج اذعان کرد: مشارکت مدیریت شهری 
بر اساس سرفصل های حوزه روابط عمومی و رعایت 
در  متخذه  تصمیمات  و  جاری  سال  بودجه  تباصر 
سی و چهارمین جلسه کمیسیون فرهنگی اجتماعی 
"پویش های  با موضوع  کرج  اسلامی شهر  ورزشی  و 
نشان  از  استفاده  به  مشروط  ترویجی"  و  مناسبتی 
شورای اسلامی شهر و شهرداری کرج به منظور طراحی 
و ساخت تندیس جشنواره به منتخبین پیشنهاد شد 
که به اتفاق آراء حاضرین با کمک مالی به برگزارش 
جشنواره موافقت شد.سعیدی به درخواست اداره كل 

حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان البرز 
مبنی بر همكاری در برگزاری اختتاميه هفتمين دوره 
جايزه  دوره  دوازدهمين  و  فانوس  استانی  جشنواره 
هفتمین  اختتامیه  گفت:  و  کرد  اشاره  يوسف  ادبی 
دوره  دوازدهمین  و  فانوس  استانی  جشنواره  دوره 
جایزه ادبی یوسف و کنگره استانی شعر دفاع مقدس 
و جشنواره ترنم فتح ویژه نیروهای مسلح استان البرز 

در نیمه اول آبان ماه سال جاری برگزار شد.
وی یادآور شد: لذا نظر به اهمیت موضوع دفاع مقدس 
و مقاومت به عنوان وقایع بزرگ تاریخی که بایستی 
با بهره گیری از شیوه های ادبی و هنری به نسل های 
در  از ظرفیت های موجود  استفاده  بعد منتقل شود، 
را در  تاثیر  بیشترین  اینکه  به دلیل  مدیریت شهری 
گسترش مباحث فرهنگی و ارزشی دارد امری لازم و 
ضروری است در همین راستا و در جهت ترویج فرهنگ 
جهاد شهادت و برگزاری پرشکوه مراسم اختتامیه این 
جشنواره ها به اتفاق آراء حاضرین مقرر گردید به منظور 
امکان  و  مالی  کمک  درخواست  اداری  روند  رعایت 
بررسی موضوع در کمیسیون، ابتدا مکاتبه توسط اداره 
كل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان 
البرز با موضوع فوق الذکر با شهرداری صورت پذیرد و 
سپس در کمیسون آتی فرهنگی مجدداً مورد بررسی 

قرار گیرد.

 

در شهر

مدیرکل میراث فرهنگی استان البرز:
سرویس های بهداشتی محور 

کرج - چالوس ساماندهی و 
تجهیز می شوند

و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
با  پیمانکار  مقرر شده  گفت:  البرز  صنایع دستی 
برآورد هزینه ها نسبت به رفع کاستی های موجود 
 - کرج  محور  بهداشتی  سرویس های  تجهیز  و 

چالوس اقدام کند.
گفت:  خاکی«  »رحیم  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
و  فرهنگی  میراث  وزارت  عالی  مقام  دستور  پیرو 
برای  دستگاه ها  همکاری  بر  البرز  استاندار  تأکید 
بازدیدهای  بهداشتی،  سرویس های  ساماندهی 
برای تجهیز سرویس های بهداشتی محور  نظارتی 
این  کرد:  مطرح  شد.وی  انجام  چالوس   - کرج 
از  و  آغاز  چالوس   - کرج  محور  ابتدای  از  بازدید 
سرویس های بهداشتی واحدهای خدماتی رفاهی 
بین راهی، مساجد، رستوران ها و سرویس هایی که 
در سنوات گذشته توسط میراث فرهنگی استان البرز 
ساخته شده بود، بازدید به عمل آمد.او عنوان کرد: 
همچنین بازدید مشترک از سرویس های بهداشتی 
ادارات  رؤسای  همراهی  با  مازندران  استان  حوزه 
مربوطه و ارائه گزارش های لازم به مقام عالی وزارت 

انجام شد و رفع نواقص مد نظر قرار گرفت.
خاکی در پایان بیان کرد: مقرر شد پیمانکار با بررسی 
نواقص و برآورد هزینه ها نسبت به رفع کاستی های 
موجود و تجهیز سرویس های بهداشتی محور کرج 

- چالوس با اختصاص بودجه مورد نظر اقدام کند.

عضو شورای شهر کرج:
فرآیند های فسادزا شهرداری 

شناسایی و برخورد شود  
 رئیس مرکز پژوهش و مطالعات راهبردی شورای 
برخی  قرارداد  در  ابهام  به  کرج  شهر  اسلامی 
پیمانکاران شهرداری اشاره کرد و گفت: از مدیران و 
دستگاه های نظارتی حراست و بازرسی درخواست 
می شود تا قبل از انعقاد و حین قرار داد و پس 
و   دهند  انجام  بدرستی  را  خود  وظایف  قرارداد  از 
را   فضاها  این  و   شناسایی  را  فسادزا  فرآیندهای 
ببندند. به گزارش دنیای هوادار؛ »محمد اسدیان« 
اصلی ترین مشکلات،  از  یکی  شاید  داشت:  اظهار 
یا  قسمت ها  از   برخی  پود  و  تار  در  فساد  رخنه 
قراردادهای پیمانکاران شهرداری باشد که اگرچه با 
توجه به رویکرد مبارزه با فساد؛ هر چند وقت یکبار 
تخلفات شناسایی و با متخلفان آن برخورد شود.  

ارتقاء سلامت  قانون  اجرای  به  اشاره   وی ضمن 
نظام اداری و مقابله با فساد اشاره و اذعان کرد: 
سلامت  ارتقاء  عملکرد  فرآیند  بهبود  راستای  در 
مدیریت  مجموعه  فساد  با  مقابله  و  اداری  نظام 
شهری، شهرداری، مناطق و سازمان های تابعه آن 
در چهارچوب این قانونی که ابلاغ گردید به وظایف 
خود عمل نمایند.  اسدیان تصریح کرد: ابهاماتی 
دارد  وجود  پسماند  قراردادهای  برخی  بررسی  در 
با فساد  که مسئولین ما گاهی در مسئله مبارزه 
ابزارهای  از  یکی  دارند. شفافیت  ساده انگاری هم 
مبارزه با فساد است که هر چه سریعتر شناسایی 

و پیگیری شود.

بازدید فرماندار کرج از مرکز 
درمانی در حال ساخت »دی«  

سرپرست  همراه  به  کرج  شهرستان  فرماندارویژه 
منطقه ۹ شهرداری کرج و هیئت همراه از پروژه در 

حال احداث مرکز درمانی دی بازدید کردند.  
با  فرماندار ویژه شهرستان کرج  »یحیی رمضانی« 
حضور در محل اجرای پروژه از روند ساخت مرکز 
درمانی در حال احداث دی واقع در بلوار یادگار امام 
)ره(  بازدید و بر تسریع در تکمیل و بهره برداری از 

آن تأکید کردند.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر کرج خبر داد

حمایت شورا از برگزاری جشنواره های رسانه ای حمایت شورا از برگزاری جشنواره های رسانه ای ابوذرابوذر، فانوس و یوسف، فانوس و یوسف

استانی  جشنواره  دوره  هفتمین  اختتامیه 
فانوس و دوازدهمین دوره جایزه ادبی یوسف 
و کنگره استانی شعر دفاع مقدس و جشنواره 
در  البرز  استان  مسلح  نیروهای  ویژه  فتح  ترنم 

نیمه اول آبان ماه سال جاری برگزار شد

رانندگی  و  راهنمايی  پليس  رئيس 
هزار   46 صدور  از  البرز  استان 
)پايه سوم(  اولی  رانندگی  گواهينامه 

در سال جاری خبرداد.
سرهنگ  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
کرد:  بیان  رحمتی پور«  »حمدالله 
برای افرادی که گواهينامه پايه سوم 
و  شرايط  اول  سال  در  می کنند  اخذ 
در  و  شده  تعيين  محدوديت هايی 
دارندگان  از سوی  آنها  رعايت  صورت 
سال   10 سقف  تا  آنان  گواهينامه 
رانندگان  برای  افزود:  دارد.وی  اعتبار 
اولی که گواهينامه دريافت می کنند 
محدوديت هايی از جمله عدم رانندگی 
به تنهايی تا سه ماه پس از دريافت 
گواهينامه و حضور يک راننده دارنده 
گواهينامه که مشمول محدوديت های 

مذکور نمی باشد، الزامی است.

کرد:  خاطرنشان  انتظامی  مقام  اين 
عدم ارتکاب تخلفات حادثه ساز دارای 
 7 ماده  جدول  موضوع  منفی  نمره 
رانندگی،  تخلفات  به  رسيدگی  قانون 
عدم رانندگی از ساعت 24 تا پنج صبح 
برون  معابر  در  رانندگی  ممنوعيت   ،
شهری و رانندگی حداکثر تا شعاع 25 
کيلومتري شهرها از جمله محدوديت 
های ديگر رانندگان دارنده گواهينامه 
اولی است.-سرهنگ رحمتی پور افزود: 
محدوديت های  ارتکاب  صورت  در 
فوق همچنين در صورت مقصر بودن 
در تصادفات منجر به جرح و فوت و 
رعايت نکردن شروط و محدوديت های 
مندرج در گواهينامه اعم از استفاده از 
و  ... گواهينامه وی  عينک، سمعک 
برای طی مراحل قانونی با ارائه رسيد 

به راننده اخذ خواهد شد.

 46 هزار گواهينامه رانندگی اولی 
در البرز صادر شد

تلفیق  کمیسیون  رئیس  نایب 
برای  شهری  مدیریت  شد  خواستار 
کرج  شهر  خدماتی  سرانه  افزایش 
این  مالکین و سرمایه گذاران  برای 

حوزه فرش قرمز پهن کند. 
هوادار؛  دنیای  گزارش   به 
» علیرضا رحیمی«  در بررسی متمم 
پیشنهادی بودجه 1402 شهرداری  در 
کمیسیون  هشت  و  سی  و  یکصد 
تصدی گری  داشت:  اظهار  تلفیق 
از  دولتی  و  اجرائی  دستگاه های 
خصوص  در  ها  شهرداری  جمله 
ضرر  جز  اماکن  راه اندازی  و  احداث 
و  نداشته  خاصی  عایدی  آسیب،  و 

معمولا رها شده باقی می ماند. 
و  برنامه  کمیسیون  رئیس  نایب 
در  کرد:  بیان  یشهر  شورا  بودجه 
موضوع سرمایه گذاری در کرج امروزه 

متأسفانه به دلیل عدم شفافیت در 
از  ابلاغی  گذاری  سرمایه  آئین نامه 
در  آن  بالای  ریسک  و  دولت  سوی 
شهر سرمایه گذاران مایل به مشارکت 

با دستگاه ها نیستند. 
مدیریت  اینکه  بیان  با  رحیمی 
شهری در خصوص سرمایه گذاری و 
استفاده از ظرفیت بخش خصوصی 
برخی  داشت:  اذعان  کند  تلاش 
به  تمایل  خوشبختانه  مالکین 
احداث مسکونی ندارند چرا که سرانه 
استاندارد  به  نزدیک  شهر  مسکونی 
سرانه  داریم  کسری  آنچه  است 
می رود  انتظار  که  است  خدماتی 
مالکین  اینگونه  برای  شهرداری 
فراخوان بزند و فرش قرمز پهن کند 
تا در خصوص درخواست های ایجاد 
فضاهای خدماتی وارد تفاهم شوند.

 عدم توفيق تصدی گری دستگاه های اجرایی
 و دولتی در راه اندازی اماکن خدماتی



روزنامه

استانها66
کرمان استان  به  اصفهان  خون  انتقال  سازمان  توسط  خونی  فرآورده  واحد   ۶۵ ارسال 

»کیان دهراب پور« مدیرکل انتقال خون استان اصفهان از ارسال ۶۵ واحد فرآورده خونی به کرمان و برای کمک به 
مجروحان حادثه دلخراش و تروریستی در این استان خبر داد و گفت: این فرآورده های خونی شامل ۱۵ واحد گلبول قرمز 

گروه خونی O منفی و ۵۰ واحد فرآورده پلاکت از گروههای مختلف خونی می باشد. شماره 1470 -پنجشنبه  14 دی 1402

قضا�ی

بیانیه رئیس کل دادگستری استان در محکومیت انفجار تروریستی کرمان؛

دستگاه قضایی استان کرمان آمران 
این حادثه را شناسایی خواهند کرد

رئیس کل دادگستری درپی شهادت جمعی از زائران 
حادثه  در  سلیمانی  قاسم  حاج  شهید  سپهبد  مزار 
تروریستی در مسیر گلزار شهدای کرمان بیانه ای صادر 

کرد.
به گزارش دنیای هوادار؛  متن بیانیه حجت الاسلام 
والمسلمین ابراهیم حمیدی، رئیس کل دادگستری 
استان کرمان در محکومیت حادثه تروریستی کرمان 

به این شرح است:
گلزار  مسیر  در  دی   13 روز  عصر  تروریستی  جنایت 
شهادت  سالگرد  چهارمین  مراسم  در  کرمان  شهدای 
به  منجر  که  همرزمانش  و  سلیمانی  قاسم  حاج 
شهادت جمعی از هموطنان و مجروح شدن عده ای 
دیگر شد، قلب  ملت مسلمان ایران اسلامی را متألم 

و متاثر گرداند.
تا  اسلامی  انقلاب  روزهای  آغازین  از  ما  بزرگ  ملت 
بار،  غم  حوادث  اینگونه  که  است  داده  نشان  امروز 
ایران  بزرگ  مردم  اراده  و  عزم  در  نتوانسته  فقط  نه 
در  را  آنان  که  آورد،  بوجود  و سستی  خلل  اسلامی، 

مسیر حق، استوارتر از گذشته کرده است.
بدون تردید دستگاه قضایی استان کرمان با سرعت و 
قاطعیت با کمک دستگاه اطلاعاتی و امنیتی عاملان 
کرد  خواهد  شناسایی  را  بزرگ  جنایت  این  آمران  و 
و  به موجب وظیفه ذاتی و قانونی خود، برخوردی 
این  دست اندرکاران  و  عاملان  تمامی  با  عبرت آموز 

جنایت شقاوت آمیز خواهد داشت.
 اینجانب شهادت مظلومانه این عزیزان را به پیشگاه 
مقدس حضرت بقیة الله الاعظم )عج( و رهبر معظم 

انقلاب اسلامی و همه مردم شریف ایران بویژه مردم 
گرانقدر  شهدای  این  خانواده های  و  کرمان  استان 

تسلیت می گویم و علو درجات را برای آن شهدای عزیز 
و شفای عاجل مجروحان از درگاه ایزد منان خواستارم.

 

؟ ز« چه خ�ب »ال�ب

 آماده باش مراکز 
درمانی و بیمارستانی اصفهان 

برای پشتیبانی کرمان
رئیس سازمان مدیریت بحران کشور در پی وقوع 
گفت:  کرمان  شهدای  گلزار  در  تروریستی  حادثه 
مجموعه عوامل و نیروهای مدیریت بحران استان 
آماده باش  در  تروریستی  حادثه  دنبال  به  کرمان 
هستند و مراکز درمانی و بیمارستانی اصفهان نیز 

قرار است برای پشتیبانی فعالیت کنند.
تروریستی  عملیات  این  نامی«  »محمدحسن 
اکنون  بحران  مدیریت  افزود:  و  کرد  محکوم  را 
انجام  حال  در  کرمان  استاندار  فرماندهی  با 
مأموریت های محوله است.نامی تأکید کرد: مراکز 
برای  نیز  اصفهان  استان  بیمارستانی  و  درمانی 

پشتیبانی از کرمان در آماده باش هستند.

 سهمیه بندی آب در تهران
در دستور کار نیست

تهران  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  عامل  مدیر 
گفت: هیچ سهمیه بندی و جیره بندی آب در تهران 

در دستور کار قرار ندارد.
به گزارش دنیای هوادار؛ »محسن اردکانی« افزود: 
برنامه ای برای جیره بندی کردن آب در تهران نداریم 

و آب برای شهروندان تأمین می شود.
تامین  به  کمک  برای  شهروندان  داد:  ادامه  وی 
بهتر آب مصارف خود را مدیریت کرده و از مصرف 
کنند.مدیرعامل  خودداری  شرب  آب  غیرضروری 
شرکت آبفای استان تهران خاطرنشان کرد: تنها ۱۰ 
کرد  خواهد  کمک  مصرف  در  جویی  صرفه  درصد 

شرایط پایدار تری در تامین آب داشته باشیم.

 صدور هشدار ایمنی برای پرواز
 به فرودگاه قشم

از  یکی  فرود  به  اقدام  حادثه جدی  وقوع  پی  در 
باند محلی  هواپیماهای مسافربری کشور در یک 
خارج از فرودگاه قشم، سازمان هواپیمایی کشوری 

هشدار ایمنی صادر کرد.
از  یکی  فرود  به  اقدام  جدی  حادثه  وقوع  درپی 
باند محلی  هواپیماهای مسافربری کشور در یک 
باند  یک  وجود  مخاطره  قشم،  فرودگاه  از  خارج 
محلی هواپیماهای سبک و فوق سبک با موقعیت 
موازی با باند فرودگاه قشم و طول تقریبی ۲ هزار 
و ۲۰۰ متر در نزدیکی و جنوب باند اصلی فرودگاه 
محلی  باند  این  مذکور شناسایی شد. مشخصات 
سایر  و    AIPکشور هوانوردی  نشریه  در  تاکنون 
نشده  درج  هوانوردی  استفاده  مورد  نرم افزارهای 
است.بر همین اساس ضروری است خلبانان درباره 
مخاطره مذکور قبل از پرواز توجیه، از اهمیت این 

موضوع مطلع شوند.

فاز نخست درمانگاه نور خرم آباد 
بهره برداری شد

فاز  گفت:  لرستان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
به  خرم آباد  شهر  نور  درمانگاه  و  کلینیک  نخست 

بهره برداری رسید. 
روز  به گزارش دنیای هوادار؛ دکتر »بهرام دلفان« 
چهارشنبه در آئین بهره برداری درمانگاه نور خرم آباد 
بیان کرد: این درمانگاه در زمینی به مساحت چهار 
هزار 200 متر مربع و در زیر بنای سه هزار و 300 
متر مربع با اعتباری بالغ بر ۵۰۰ میلیارد ریال توسط 
بخش خصوصی در منطقه گلدشت غربی احداث 

شده است.
وی افزود: این درمانگاه دارای بخش های مختلف 
از جمله اورژانس، ارتوپدی، زنان و زایمان، اطفال، 
دندانپزشکی، جراحی عمومی، داخلی، پوست و مو 

و اتاق عمل سرپایی است.

اساس  بر  گفت:  تبریز  شهردار 
انجام  اقدامات  و  برنامه ریزی ها 
شده، تعداد اتوبوس های ناوگان 
شهر  این  عمومی  نقل  و  حمل 
دستگاه   ۸۰۰ به  آینده  سال  در 

افزایش می یابد.
به گزارش دنیای هوادار؛ »یعقوب 
هوشیار« با بیان اینکه در ۱۰ سال 
دستگاه   ۵۱ مجموع  در  گذشته 
اتوبوس برای ناوگان حمل و نقل 
عمومی این شهر خریداری شده بود، افزود: در بازه زمانی مذکور به طور 
میانگین هر سال پنج دستگاه اتوبوس برای این شهر خریداری شده بود.

وی بیان کرد: در دوره مدیریت جدید، قرارداد خرید ۳۰۰ دستگاه اتوبوس 
جدید از سوی شهرداری تبریز منعقد شده که از این تعداد تاکنون بیش 

از ۱۷۰ دستگاه تحویل شده و بقیه نیز در حال پیگیری است.
شهردار تبریز با بیان اینکه قرارداد خرید ۱۵۰ دستگاه اتوبوس جدید نیز 
هفته گذشته منعقد شد، گفت: تاکنون در مجموع قرارداد خرید ۴۵۰ 

دستگاه اتوبوس جدید از سوی شهرداری تبریز منعقد شده است. 
هوشیار، ادامه داد: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده تلاش می شود 
در سال آینده نیز قرارداد خرید ۱۵۰ دستگاه اتوبوس جدید نیز منعقد 
شود تا با افزایش تعداد اتوبوس های ناوگان حمل و نقل عمومی این شهر 
به ۸۰۰ دستگاه، به استانداردهای لازم برای دسترسی آسان شهروندان 
تبریز به اتوبوس دست می یابیم.هوشیار، افزود: با اجرای طرح ضربتی 
نوسازی ناوگان تاکسیرانی این شهر در دوره مدیریت جدید و اعطای 
وام یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریالی در سال گذشته و یک میلیارد و 
۷۰۰ میلیون ریالی در سال جاری، یک هزار و ۷۰۰ دستگاه تاکسی در 
تبریز نوسازی شد. یک هزار و ۷۰۰ دستگاه تاکسی در تبریز نوسازی شد.

شهردار:

تبریز توبوس های  ا   
 به ۸۰۰ دســتگاه افزایش می یابد

نقل  و  مدیرعامل سازمان حمل 
با  رشت  شهرداری  مسافر  و  بار 
حاضر  زمان  در  اینکه  بر  تأکید 
از  بیشتر  تاکسی  کرایه  دریافت 
رانندگان  به  ابلاغی  نرخ  آخرین 
است،  ممنوع  ۱۴۰۲(؛  )فروردین 
گفت: تاکنون هیچ افزایش نرخ 
جدیدی از فروردین ماه تا کنون 
در کرایه تاکسی ابلاغ نشده است.

هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
تاکسی  کرایه  افزایش  هرگونه  شهروندان  کرد:  اظهار  زارع«  »علی رضا 
بیشتر از آخرین نرخ مصوب )درفروردین ماه امسال( را می توانند از 
طریق شماره تلفن های ۳۳۸۵۴۱۳۴، ۳۳۸۳۲۰۴۵ و ۳۳۸۲۵۱۱۲ اطلاع 
دهند.وی با بیان اینکه به شکایات شهروندان در موضوع دریافت کرایه 
بیشتر از نرخ مصوب ظرف مدت ۷۲ ساعت رسیدگی می شود، اضافه 
کرد: شهروندان علاوه بر تماس با شماره تلفن های یاد شده می توانند 
با مراجعه به بازرسان مستقر در مسیرهای فعالیت تاکسی ها فرم ویژه 

شکایت پرکنند.
بیان  با  بار و مسافر شهرداری رشت  نقل  و  مدیرعامل سازمان حمل 
اینکه در زمان حاضر رانندگان تاکسی باید بر اساس آخرین نرخ ابلاغی 
کرایه ها که مربوط فروردین ماه امسال عمل کنند، اضافه کرد: هرگونه 
افزایش نرخ خلاف این ابلاغیه، تخلف است.وی بیان کرد: به تازگی 
به دلیل هزینه استهلاک خودرو و سایر هزینه های مربوط به وسایل 
نقلیه، افزایش حداکثر ۱۵ درصدی کرایه تاکسی در مسیرهای مختلف 
در شورای اسلامی رشت مصوب شد و به تایید فرمانداری رسیده است 
که با بررسی نرخ مصوب در جلسه ستاد تنظیم بازار و تایید این ستاد، 

نرخ جدید در هفته های آتی ابلاغ و اطلاع رسانی خواهد شد.

مدیرعامل حمل و نقل بار و مسافر شهرداری رشت:

هیچ افزایش نرخی در کرایه 
تاکســی های رشت ابلاغ نشده است

توسط معاون سیاسی وزیر کشور؛

استعفای استاندار آذربایجان 
شرقی تکذیب شد

استاندار  استعفای  خبر  کشور  وزیر  سیاسی  معاون 
آذربایجان شرقی را که در برخی گروهای خبری فضای 

مجازی منتشر شده بود تکذیب کرد.به گزارش دنیای 
انتخابات  هوادار؛ »محمدتقی شاهچراغی« در جلسه 
با فرمانداران آذربایجان شرقی با اشاره به عیادتش از 
استاندار و احوال پرسی از او گفت: آقای خرم قرص و 

محکم استاندار آذربایجان شرقی است.
آقای  معالج  پزشکان  با  امروز  من  کرد:  اضافه  وی 
گذشته  روز  به  نسبت  و  کردم  صحبت  استاندار 
اینکه  بیان  با  بود.شاهچراغی  بهتر  خیلی  وضعش 

آقای خرم همچنان قرص و محکم استاندار آذربایجان 
شرقی است، ادامه داد: معاونان هم در جای خودشان 
هستند و کارها را باید باهم پیش ببرند.وی خطاب به 
حاضران در جلسه تاکید کرد: به حرف دیگران گوش 
است.معاون  تیمی  استانداری  ستاد  چون  نکنید، 
پزشکی  تیم  جمع بندی  گفت:  کشور  وزیر  سیاسی 
آقای استاندار این بود که بیماری ایشان چیزی بین 

آنفلوآنزا و کروناست.



روزنامه

77 فرهنگ
می شود تمام  بالاخره  گواردیولا«  »پدر 

پلتفرم پخش کننده اعلام کرد، »آخرین قسمت از فصل دوم سریال »پدر گواردیولا« پنجشنبه ۱۴ دی ماه منتشر خواهد شد.«
»پدر گواردیولا« به کارگردانی سعید نعمت الله و تهیه کنندگی محسن حیدری یک ملودرام اجتماعی است که فصل اول آن 

شماره 1470 -پنجشنبه  14 دی 1402از اوایل مرداد ماه و فصل دوم آن در آبان ماه از پلتفرم »تماشاخونه« پخش شد.

»ایکیگای« 
کتاب  عنوان  از  که  همانطور 
یک  برای  ژاپنی ها  اسرار  »ایکیگای: 
برمی آید«  شاد  و  طولانی  زندگی 
هکتور گارسیا و فرانسس میرالس در 
تا  را دعوت می کنند  اثر حاضر شما 
ایکیگای، که آن را راز ژاپنی ها برای 
زندگی مطلوب می نامند، فرا بگیرید. 
این کتاب یکی از محبوب ترین آثار 
لیست  در  و  حوزه ی خودیاری  است 
کتاب های پرفروش لس آنجلس تایم 

قرار دارد.واژه ایکیگای  به معنای هدف و معنای زندگی است. در واقع هر کسی ایکیگای 
مخصوص به خودش را دارد. در واقع اگر هر انسان بتواند این معنا و هدف را در زندگی 

خودش پیدا کند، می تواند زندگی را با شادی و لذت بیشتری به پیش ببرد.

معرفی کتاب

پدرخوانده
پدرخوانده The Godfather  فیلم جنایی 
کارگردانی  به  محصول ۱۹۷۲  آمریکایی 
که  است  کوپولا«  فورد  »فرانسیس 
پوزو  ماریو  همراه  به  را  فیلم نامه اش 
نوشت. این فیلم بر پایهٔ رمان به همین 
که  شده است  ساخته  پوزو  نوشتهٔ  نام 
این  در  شد.   ۱۹۶۹ رمان  پرفروش ترین 
جیمز  پاچینو،  آل  براندو،  مارلون  فیلم 
رابرت  کاستلانو،  اس.  ریچارد  کان، 
مارلی،  جان  هایدن،  استرلینگ  دووال، 
ریچارد کونته و دایان کیتن ایفای نقش می کنند. این نخستین قسمت از سه گانهٔ پدرخوانده 
است. داستان این فیلم از ۱۹۴۵ تا ۱۹۵۵ اتفاق می افتد و به شرح حال خانواده کورلئونه تحت 

نظر پدرسالار ویتو کورلئونه می پردازد که بر تحول پسر کوچکش، مایکل کورلئونه تمرکز دارد.

معرفی فیلم

سری جدید برنامه »هفت« در آستانه جشنواره فیلم 
فجر روی آنتن شبکه نمایش سیما می رود.

در  نمایش  شبکه  مدیر  غلامرضایی«  »محمدعلی 
»هفت«  برنامه  جدید  سری  پخش  گفت:  این باره 
به تهیه کنندگی محمدحسین تنکابنی و با اجرای 
فاز  در  شد.  خواهد  آغاز  فاز  دو  در  افخمی  بهروز 
نخست، این برنامه پیش از برگزاری جشنواره فیلم 
فجر به صورت هفتگی جمعه ها ساعت 23 روی 
آنتن شبکه نمایش می رود و پس از آن نیز تا پایان 
سال به صورت هفتگی ادامه خواهد داشت. در فاز 

دوم نیز، پخش این برنامه از بهار 1403، با دکور 
جدید و تغییراتی در فرم برنامه آغاز می شود.

مدیر شبکه نمایش درباره بخش های مختلف فصل 
از  جدید این برنامه نیز بیان کرد: برنامه »هفت« 
سینمای  نقد  میز  ویژه،  پرونده  اصلی  بخش  سه 
نقد سینمای جهان تشکیل می شود  ایران و میز 
که هر بخش طراحی ویژه ای دارد.او درباره پرونده 
ویژه هفتگی در این برنامه خاطر نشان کرد: در هر 
قسمت موضوعات سینمایی روز با حضور مهمانان 
و کارشناسان مربوط به آن مطرح و تلاش می شود 

که آسیب شناسی شود. در این بخش، موضوعات 
به  ایران  سینمای  سیاست گذاری های  با  مرتبط 
ادامه  شد.غلامرضایی  خواهد  مطرح  ویژه  صورت 
داد: بخش میز نقد سینمای ایران نیز هر هفته به 
بررسی یکی از فیلم های در حال اکران اختصاص 
بخش های  از  یکی  جهان  سینمای  میز  دارد. 
ثابت برنامه خواهد بود که در کنار نقد فیلم ها و 
انیمیشن های مطرح، به صورت موضوعی به فیلم 
با  هفتگی  باکس آفیس  و  می پردازد  فیلمساز  و 

رویکردی جدید بررسی می شود.

»هفت«بااجرایبهروزافخمیبهتلویزیونبازمیگردد
در آستانه جشنواره فیلم فجر؛

گیشه

 

رویداد

»عطرآلود« راهی هند شد
فیلم سینمایی »عطرآلود« راهی جشنواره »آجانتا-الورا« 
کشور هند شد.فیلم سینمایی »عطرآلود« به کارگردانی 
هادی مقدم دوست، تهیه کنندگی یوسف منصوری و 
نویسندگی حسین حسنی، محصول سازمان سینمایی 
سوره در اولین حضور جهانی خود، به بخش رقابتی 
نهمین دوره جشنواره »آجانتا-الورا« در کشور هند راه 
یافت یافت.این فیلم سینمایی که در چهل و یکمین 
جشنواره فیلم فجر حضور داشت، در ۵ بخش نامزد 
دریافت سیمرغ بلورین شد و سیمرغ بلورین بهترین 
کرد.نهمین  دریافت  را  جشنواره  این  متن  موسیقی 
ژانویه ۲۰۲۴  تا ۷  از ۳  »آجانتا-الورا«  دوره جشنواره 
برابر با ۱۳ تا ۱۷ دی ماه ۱۴۰۲ در شهر اورنگ آباد هند 
برگزار می شود.پخش بین الملل این فیلم سینمایی 

برعهده مرکز بین الملل سوره است.

پخش یک فیلم از شاهرخ خان در 
شبکه نمایش خانگی ممنوع شد

معاون پایش و نظارت ساترا با اشاره به بازتاب یکی 
شبکه  در  آن  انتشار  »دانکی«  فیلم  سکانس های  از 
هندی  کرد.فیلم  اعلام  ممنوع  را  خانگی  نمایش 
»دانکی« با بازی شاهرخ خان این روزها در کشورهای 
در  آن  از  سکانسی  که  است  اکران  حال  در  مختلف 
فضای مجازی بازتاب یافته و واکنش ایرانی ها را به 
دنبال داشته است؛ تصویری که در فیلم با نوعی ایران 
هراسی همراه است و فضایی منفی از ایران نمایش 
می دهد.محمد حسام پور معاون پایش و نظارت ساترا 
در واکنش به نمایش این تصویر جعلی از ایران اعلام 
کرد که انتشار فیلم »دانکی« محصول هندوستان به 

دلیل رویکرد ایران هراسانه، مورد تایید ساترا نیست.

 بامداد افشار موسیقی
 »باغ کیانوش« را می سازد

دومین  و  چهل  برگزاری  روزهای  به  شدن  نزدیک  با 
فیلم سینمایی  تولید  فیلم فجر مراحل پس  جشنواره 
گذشته  هفته  دارد.  قرار  راه  پایان  در  کیانوش«  »باغ 
فیلمبرداری فیلم سینمایی »باغ کیانوش« به کارگردانی 
رضا کشاورز حداد و تهیه کنندگی محمد جواد موحد به 
پایان رسید و وارد مراحل پس از تولید شد.تدوین این 
فیلم همزمان با فیلمبرداری توسط سیاوش کردجان آغاز 
شده بود و این روزها در مراحل پایانی قرار دارد. موسیقی 
متن »باغ کیانوش« توسط بامداد افشار ساخته می شود 
که پیش از این در حوزه ساخت موسیقی فیلم و سریال 
های مختلفی فعالیت داشته است. همچنین صداگذاری 
این فیلم نیز این روزها توسط رامین ابوالصدق در حال 
مجید  آرا،  علیرضا  دوست،  حقیقت  است.شهرام  انجام 
اصلی  بازیگران  فر  جمشیدی  عباس  حضور  با  پتکی، 
این فیلم سینمایی را تشکیل می دهند. »باغ کیانوش« 
اولین  عنوان  به  و  دارد   ۶۰ دهه  از  اقتباسی  روایتی 
پرورش  کانون  و  سوره  فیلم  باشگاه  مشترک  محصول 

فکری کودکان و نوجوانان است.

ساز گروه های موسیقی ۲۰ کشور 
جهان برای آزادی غزه کوک می شود

در نیمه شعبان و در جشنواره هنر آزادی بخش نخستین 
جشنواره جهانی هنرآزادی بخش از یکم تا ششم اسفند 
۱۴۰۲ - فوریه ۲۰۲۴ - در تهران  برگزار خواهد شد.به گفته 
کیوان امجدیان دبیر جشنواره، گفت: ایام ظهور حضرت 
نخستین  برگزاری  برای  مغتنمی  فرصت  ولیعصر)عج( 
دوره این جشنواره است. وی یادآور شد: در این جشنواره 
جنوبی،  آفریقای  مثل  کشورهایی  موسیقی  گروه های 
هرزگوین،  بوسنی  بلاروس،  اندونزی،  اوگاندا،  الجزایر، 
بولیوی، بنگلادش، پاکستان، تونس، سوریه، شیلی، چین، 
فلسطین، کوبا، روسیه، لبنان، لیبی، عراق، نیجر، نیجریه، 
با  رقابت  نیکاراگوئه، ونزئلا، ویتنام، یمن ضمن  مالی، 
یکدیگر با هدف انتقال مفاهیمی چون مقاومت، آزادی 
و انسانیت برای رهایی غزه از چنگال صهیونیست های 

جنایتکار به اجرای برنامه خواهند پرداخت.

فروش گیشه سینماهای فرانسه ۱۹ درصد در سال ۲۰۲۳ 
افزایش یافت.

به گزارش دنیای هوادار؛ باکس آفیس فرانسه در سال 
۲۰۲۳ با فروشی ۱.۴ میلیارد دلاری، جهشی ۱۹ درصدی را 
تجربه کرد.برخلاف سال ۲۰۲۲ که همه ۱۰ فیلم پرفروش 
فرانسه در انحصار فیلم های آمریکایی بود، سال ۲۰۲۳ 
با ترکیبی از فیلم های پرفروش هالیوودی و فرانسوی 
توجه  قابل  نکته  کرد.  کسب  توجهی  قابل  موفقیت 
اینکه »آستریکس و اوبلیکس: پادشاهی میانه« که یک 
از  الهام  با  که  است  پرهزینه  کمدی  ماجراجویی  فیلم 
کمیک های مشهور فرانسوی ساخته شده است، حتی 
نولان  کریستوفر  »اوپنهایمر«  حماسی  فیلم  از  بیشتر 
تماشاگران را به سینماها کشاند.۲ فیلم فرانسوی دیگر 
نیز در رده ۱۰ فیلم پرفروش سال قرار گرفتند که شامل 
فیلیپ  فیلم کمدی  از  »آلیبی.کام ۲« دومین قسمت 
لوشو و »سه تفنگدار: دارتانیان« اولین قسمت از 2 فیلم 
حماسی با اقتباس از رمان کلاسیک الکساندر دوماً بودند. 
سه فیلم صدر لیست فروش سال ۲۰۲۳ فرانسه »فیلم 
برادران سوپر ماریو«، »باربی« گرتا گرویگ و »آواتار: راه 
و  آمریکا  بودند.ترکیب 2 سینمای  آب« جیمز کامرون 
فرانسه نشان دهنده این است که وضعیت سینماهای 
فرانسه در مسیر سالمی قرار دارد و در مجموع ۳۰ فیلم 

۴۴.۶ درصد از کل فروش بلیت را تامین کردند.
اریک مارتی از »سینمااسکور« فرانسه می گوید: سینمای 
عوارض  از  اروپایی  کشورهای  دیگر  از  سریع تر  فرانسه 
امسال  فروش  هرچند  آمد؛  بیرون  کرونا  همه گیری 
 ۱۲.۸ همه گیری،  از  پیش  زمان  با  مقایسه  در  فرانسه 
درصد کاهش یافته است. دیگر بازارهای اروپایی مانند 
آلمان، اسپانیا و ایتالیا همچنان در مقایسه با ارقام قبل 

از کووید، به ترتیب ۱۷، ۲۴ و ۲۱.۸ درصد کاهش دارند.
هیئت ملی فیلم فرانسه شمار اکران فیلم های آمریکایی 
را ۸۱ فیلم اعلام کرد که در سال ۲۰۲۲ این رقم برابر ۶۸ 
فیلم بود. اما این تعداد کمتر از زمان پیش از کووید 
آمریکایی  فیلم   ۱۲۷ سالانه  متوسط  طور  به  که  است 
اکران می شد. برای سال جدید هم پیش بینی می شود به 
دلیل اعتصاب های دوگانه نویسندگان و بازیگران آمریکا 
و توقف تولید هالیوود تقریبا در نیمی از سال ۲۰۲۳، 
این شمار کمتر هم بشود.با این حال، سهم فیلم های 
آمریکایی در سینماهای فرانسه ۴۱.۳٪ ثابت باقی ماند. 

سهم بازار فیلم های فرانسوی هم ۳۹.۸ درصد بود.
فرانسوی که در فهرست ۱۰  پرفروش  بر ۳ فیلم  علاوه 
گسترده ای  طیف  داشتند،  جای  سال  پرفروش  فیلم 

 ۲۰۲۳ سال  در  غیرفرانسوی  و  فرانسوی  فیلم های  از 
جذاب  انیمیشنی  فرانچایز  شدند.  ظاهر  خوبی  به 
اثر  و حواصیل«  »پسر  ژاپنی  انیمیشن  و  »معجزه آسا« 
هایائو میازاکی، »آناتومی یک سقوط« ژوستین تریه که 
از دیگر  نامزد گلدن گلوب شد و »همه چهره های تو« 
اسکات  ریدلی  »ناپلئون«  بودند.  سال  موفق  فیلم های 
و »قاتلان ماه کامل« مارتین اسکورسیزی به ترتیب با 
فیلم  در میان ۳۰  بلیت،  و ۱.۲۶ میلیون  فروش ۱.۵۶ 
برتر  فیلم های  از  داشتند. شماری  پرفروش سال جای 
سال هم ژانویه اکران خواهند شد که »پریسیلا« ساخته 
»می  لانتیموس،  یورگوس  »بیچاره ها«  کاپولا،  سوفیا 
دسامبر« تاد هاینز و »منطقه مورد علاقه« جاناتان گلیزر 

از جمله آنها هستند.

برخلاف سال گذشته؛

افزایش فروش افزایش فروش ۱۹۱۹ درصدی درصدی سینماهای فرانسه در سال  سینماهای فرانسه در سال ۲۰۲۳۲۰۲۳
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رکورددار روپایی جهان رکورد جدیدی را به نام خود ثبت کرد و در زمین استاندارد والیبال با ملی پوش سابق این رشته مسابقه داد. به گزارش خبرگزاری مهر، مهدی حب درویش رکوردار گینس  
که رکوردهای مختلفی را گینس برای خود به ثبت رسانده است، در تازه ترین اقدام با مهدی مهدوی عضو پیشین تیم ملی والیبال ایران و عضو تیم والیبال شهداب یزد در زمین استاندارد 

مسابقه داد و ۸۵۳ بار توپ والیبال را از روی تور رد کرد.
رکورد جدید مهدی حب درویش این بار در زمین والیبال

در این دیدار که مقابل دیدگان تماشاگران پرتعداد شهریاری و با حمایت گروه صنعتی آذربایجان افخمی )اولین تولیدکننده دستگاه های تمام اتوماتیک نانوایی( برگزار شد، مسئولان ورزشی 
و غیرورزشی شهریار حضور داشتند و از مهدی حب درویش به خاطر ثبت رکوردهای پرتعداد در گینس قدردانی کردند.با تصمیم مهدی حب درویش که رئیس کمیته روپایی فدراسیون ورزش 
های همگانی نیز هست، بخشی از درآمد حاصل از این مسابقه به کودکان بی سرپرست اهدا شد.رکورد جدید مهدی حب درویش رکورددار روپایی جهان وریس کمیته روپایی ایران این بار 

در زمین والیبال با همکاری مهدی مهدوی بازیکن اسبق تیم ملی والیبال.

گزارش تصویری


